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Protokół Nr 35 

z obrad trzydziestej piątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 30.06.2021r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 14:00 – do godz. 16:40. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz.713/ 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: p. Brygida Migawa, p. Mateusz Łański 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku – Danuta Zawidzka 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku- Joanna Soja-Tońska 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

8. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

9. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

10. Redaktor „Krajna TV”      - Maciej Bór 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
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7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Raport Burmistrza o stanie Gminy Więcbork. 

a) Debata nad raportem o stanie gminy, 

b) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi votum zaufania. 

10. Przyjecie sprawozdań finansowych jednostek gminnych oraz  sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2020r. wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego. 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu  

b) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

d) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2020r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. 

e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 

rok. 

f) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Więcborka 

z tytułu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2020r.  
11. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

13. Przyjecie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Bydgoszczy skargi Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr IX/58/2011 

Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 30 czerwca 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu 

Sołectwa Śmiłowo. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie aktualizacji "Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork". 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork” w celu przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zakończenie. 

 

Do powyższego porządku obrad Przewodnicząca RM wprowadziła autopoprawkę dodając 

jako 18 punkt: „Przyjecie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Więcborka”. Kolejne punkty przyjęły numerację dalszą. 

Następnie Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po 

zmianach. 

Na sali 13 radnych 

 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 



3 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół  z XXXIV sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. 

Zapytała, czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie 

zgłoszono, więc poddano Protokół pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

9.06.2021r. – udział w spotkaniu dotyczącym możliwości przyłączenia się do sieci gazowej . 

spotkanie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. Przewodnicząca RM 

podziękowała radnym za udział w spotkaniu. 

11.06.2021r. – Udział Przewodniczącego Komisji Rolnictwa /…/ w Konwencie Powiatu 

Sępoleńskiego. Konwent poświęcony był tematyce rolniczej w tym fermom trzody chlewnej 

na terenie powiatu sępoleńskiego. 

17.06.2021r. – udział Przewodniczącej RM w zebraniu sprawozdawczo wyborczym Miejsko-

Gminnego Ludowego Klubu Sportowego „GROM” Więcbork. 

29,06.2021r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku. 

Ad.7 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

3.06.2021r. – udział w obchodach 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Henryki  

i Ryszarda Jastrzębskich. 

8.06.2021r. – udział w wideokonferencji z Wojewoda Kujawsko-Pomorskim dotyczącej 

promocji szczepień. W tym dniu Burmistrz brał też udział w Walnym Zebraniu członków 

Lokalnej Grupy Działania „Nasza Krajna” podczas którego zatwierdzono sprawozdania 

finansowe za rok 2020 oraz dokonano wyboru Prezesa i Zarządu LGD, a także Komisji 

Rewizyjnej. Wybór Rady Decyzyjnej z uwagi na dużą absencję członków podczas spotkania, 

nastąpi na kolejnym spotkaniu. 

9.-06.2021r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Polską Spółkę Gazownictwa  

w ramach kampanii „Przyłącz sie liczy się każdy oddech”. W trakcie spotkania został 

wygłoszony ciekawy wykład przez prof. Artura Jerzego Badyda dotyczący jakości powietrza. 
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Na zakończenie spotkania Dyrektor Zakładu Gazowniczego w Bydgoszczy p. Sebast ian 

Latanowicz przekazał Gminie  tablice wraz z miernikiem stężenia zanieczyszczeń powietrza. 

Tablica będzie zawieszona na budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

10.06.2021r. – wyjazd Burmistrza Więcborka wraz z Skarbnik Gminy Więcbork do urzędu 

Marszałkowskiego w Toruniu, gdzie podpisano umowę  na dofinansowanie doposażenia 

placu zabaw na plaży miejskiej w Więcborku. Projekt współfinansowany jest ze środków 

Programu Operacyjnego „Rybactwo i Morze” na lata 2014-2020. Projekt obejmuje zakup 

dmuchanej zjeżdżali wodnej i dwóch dmuchanych elementów typu przeszkoda  

z przeznaczeniem na plażę miejską w Więcborku. Następnie tego dnia Burmistrz wziął udział 

w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym MGLKS „GRMOM” w Więcborku podczas którego 

nastąpiło podsumowanie roku 2020 i wybrano nowy Zarząd Klubu. 

11.06.2021r. – udział w konwencie Powiatu Sępoleńskiego. Poruszone tematy dotyczyły 

problemu uciążliwości zapachowych  związanych z hodowlą trzody chlewnej metodą raczej 

bezściółkową – metodą, która na terenie Krajeńskiego Parku Krajobrazowego jest zabroniona. 

W sprawie złożone zostanie złożone zawiadomienie do Prokuratury celem wyjaśnienia. 

Podczas Konwentu poruszono również temat transportu publicznego tj. o połączeniach, 

których organizatorem jest Starostwo Powiatowe, w którym również partycypują gminy 

powiatu sępoleńskiego oraz problem likwidacji połączeń autobusowych między 

miejscowościami powiatu sępoleńskiego, a Bydgoszczą. Organizacja tych ostatnich połączeń 

nie jest w kompetencji Starosty, dlatego tez samorządowcy powiatu sępoleńskiego skierowali 

stosowne pismo do Marszałka Województwa. Wstępnie otrzymano odpowiedź negatywną, ale 

rozmowy nadal trwają i należy mieć nadzieję, że zakończą się pozytywnie.  

12.06.2021r. – udział w obchodach 50-lecia pożycia małżeńskiego Wiktorii i Jerzego 

Przybysz. 

17.06.2021r. -  spotkanie z dyrektorami jednostek podległych Burmistrzowi Więcborka  

w sprawie promocji szczepień wśród mieszkańców gminy Więcbork oraz organizacji 

mobilnego punktu szczepień w Więcborku.  

18.06.2021r. – udział w Walnym Zgromadzeniu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku, na którym przyjęto sprawozdania finansowe i rzeczowe za rok 2020 oraz 

udzielono absolutorium członkom Rady Nadzorczej Spółki. 

20.06.2021r. – udział  w obchodach 100-lecia Harcerstwa na Ziemi Tucholskiej. 

22.06.2021r. – spotkanie z dyrektorami jednostek Kultury i Dyrektorem Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku w sprawie realizacji tzw. projektów miękkich  

w ramach zrealizowanych inwestycji rewitalizacyjnych: Wiejskiego Domu Kultury  

w Sypniewie i Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku. W tym dniu Burmistrz 

Więcborka wraz ze Skarbnik Gminy Więcbork w Urzędzie Marszałkowskim Toruniu 

podpisali umowę na dofinansowanie zadania pn.: „Modernizacja drogi dojazdowej do 

gruntów rolnych o nawierzchni bitumicznej realizowanej dwuwarstwowo odcinek 800m  

w obrębach geodezyjnych Borzyszkowa i Klarynowa”. Wysokość otrzymanego 

dofinansowania 76.800,00 zł. tego samego dnia w Muzeum Etnograficznym w Toruniu 

burmistrz wziął udział w X Forum Samorządowym, an którym m.in. omówiona została 

sytuacja negocjacyjna Województwa Kujawsko-Pomorskiego dotycząca środków 

europejskich w nowej perspektywie finansowej. 
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23.06.2021r. – udział w posiedzeniu społecznej Komisji Mieszkaniowej w biurze 

Przewodniczącej Rady miejskiej w Więcborku. Następnie w Kancelarii Notarialnej  

w Sępólnie Krajeńskim Burmistrz Więcborka podpisał trzy akty notarialne dotyczące zbycia 

nieruchomości gminnych oraz spotkał się z Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie  

p. Edwinem Eckert w celu omówienia spraw związanych z inwestycjami na drogach 

powiatowych mieszczących się na terenie gminy Więcbork tj. w ramach porozumienia 

pomiędzy powiatem Sępoleńskim, a Gminą Więcbork tzw. „zadaniach chodnikowych”  

i  inwestycji budowy, przebudowy drogi relacji Więcbork-Nowy Dwór. 

24.06.2021r.- podpisanie umowy z właścicielem Firmy „WIMAR” na realizację budowy 

kanalizacji sanitarnej między ulicami: Kościuszki i Złotowską w Więcborku. Następnie 

burmistrz wziął udział w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, a w godzinach 

popołudniowych w jubileuszu par obchodzących 50-lecie pożycia małżeńskiego, które w roku 

2020 z uwagi na pandemię nie mogły odebrać medali. 

25.06.2021r. – udział w szkoleniu Rady Decyzyjnej Lokalnej Grupy Działania „Nasza 

Krajna” w Sępólnie Krajeńskim”. W tym dniu Burmistrz wziął także udział w kontroli 

przeprowadzonej przez Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku 

w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Więcborku na Stacji Uzdatniania Wody, a także  

w konferencji zorganizowanej przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego p. Mikołaja 

Bogdanowicza z Ministrami: Waldemarem Budą Ministrem Funduszy i Polityki Regionalnej, 

Łukaszem Schreiberem Przewodniczącym Komitetu Stałego Rady Ministrów, dotyczącej 

funduszy unijnych na programy lokalne w perspektywie finansowej 2021-2027 /miejsce: 

Urząd Wojewódzki w Bydgoszczy/. 

27.06.2021r. – podsumowanie rozgrywek Amatorskiej Ligi Piłki Nożnej Powiatu 

Sępoleńskiego. W Lidze biorą udział dwie drożyny z trenu gminy Więcbork: „Fireman” 

Zabartowo/Pęperzyn  i Klub Sportowy „TIME” Lubcza. 

29.06.2021r. – IX posiedzenie Konwentu Burmistrzów Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. Poruszone tematy dotyczyły, to przyszła perspektywa finansowa 2021-2027, 

jak również możliwe do ogłoszenia w najbliższym czasie konkursy w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich i środki finansowe w ramach Rządowego Funduszu „Polski 

Ład”. Konwent odbył się w Gniewkowie. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział  

w posiedzeniu połączonych Komisji RM. 

30.06.2021r. – spotkanie w Kujawsko-Pomorskim Urzędzie Wojewódzkim, zorganizowane 

przez Wojewodę w sprawie Rządowego Funduszu „Polski Ład” Program Inwestycji 

Strategicznych. W spotkaniu uczestniczył Prezes Banku Gospodarstwa Krajowego /realizator 

Projektu/. W pierwszym konkursie wartość środków do dyspozycji samorządów to: 

10.000.000.000,00 zł- 15.000.000.000,00 zł. Dofinansowanie wynosić będzie do 95% 

wartości zadania. Konkursy zostaną ogłoszone najprawdopodobniej na początku lipca 2021r. 

Informacje dodatkowe:  

 Rozstrzygnięto przetarg na zadanie pn.: „Budowa dróg gminnych wraz z siecią kanalizacji 

deszczowej na części ulic: Szklaku Bursztynowego, Pomorskiej i Leszka Białego  

w Więcborku”. Wartość kosztorysowa zadania to 3.615.170,90 zł. Na zadanie wpłynęły 

cztery oferty, najniższa od Firmy MARBRUK Spóła z o. o. opiewała na wartość: 

2.938.820,66 zł. na to zadanie Gmina Więcbork otrzymała też wsparcie Rządowego 

Programu Rozwoju Dróg Lokalnych w wysokości 55% kosztów kwalifikowanych. 

Przetarg jest w trakcie weryfikacji ofert. 
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 W tej części obrad Burmistrz Więcborka poinformował, że na sesji miał być obecny 

Dyrektor Oddziału Zakładu Gazowniczego Oddział w Bydgoszczy p. Sebastian 

Latanowicz, ale z przyczyn zawodowych ostatecznie się to nie udało. Dyrektor 

zadeklarował jednak swoją obecność na kolejnej sesji i przedstawienie bieżącej sytuacji 

na temat gazyfikacji Więcborka. Burmistrz odczytał również treść wiadomości E-mail 

otrzymaną od Dyrektora PSG: 

„W nawiązaniu do przeprowadzonej rozmowy przesyłam krótką informację dot. gazyfikacji 

miasta Więcbork: 

Informuję, że dla zadania inwestycyjnego polegającego na budowie sieci gazowej w 

miejscowości Więcbork została opracowana dokumentacja projektowa oraz dnia 10.06.2020 

r. została wydana decyzja o pozwoleniu na budowę, decyzja uprawomocniła się 02.07.2020 r.  

Natomiast decyzja o pozwoleniu na budowę stacji LNG w Więcborku została wydana 

17.06.2021 r., decyzja uprawomocni się pod koniec lipca 2021r.  

W II połowie lipca przystąpimy do weryfikacji uzasadnienia biznesowego inwestycji, 

dodatkowo aktualizując prognozy przyszłego zapotrzebowania na paliwo gazowe. Na 

początku września 2021r. przedmiotowe zadanie inwestycyjne zostanie poddane analizie 

finansowej oraz przedłożone Radzie Techniczno-Ekonomicznej w celu podjęcia decyzji co do 

dalszego jego procedowania”. 

Ad. 7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

 Starosta Sępoleński poinformował, o uporządkowaniu terenów zielonych na działkach 

691/3. 691/4, 119/77 położonych w Więcborku w obrębie nr 1. Dalsze prace porządkowe 

polegające na wycince zakrzewień i podwyższeniu poziomu terenu prowadzone będą  

w miarę posiadanych środków.   

/Odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 Remont nawierzchni cząstkowej bitumicznej drogi powiatowej nr 1129C relacji Sępólno 

Krajeńskie-Nowy Dwór-Więcbork na odcinku Więcbork-Nowy Dwór oraz drogi 

powiatowej nr 1127C relacji Zakrzewek droga nr 189 na odcinku drogi nr 189 do Szkoły 

Podstawowej w Zakrzewku, nastąpi w dniu 18 i 21 czerwca 2021r. 

/Odp. na interp. radnego A. Wenda/ 

 Interpelacja radnego została przekazana do Zarządu Dróg Wojewódzkich Rejon  

w Tucholi ale odpowiedź zwrotna do dnia sesji nie wpłynęła. 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Andrzej Wenda wskazał, że z powodu długotrwałej suszy na terenie gminy 

Więcbork pojawiły się duże straty w uprawach rolnych. Szczególnie dotyczy to zbóż jarych. 

Interpelował, aby ten problem zasygnalizować Wojewodzie Kujawsko-Pomorskiemu w celu 

powołania Komisji do szacowania szkód w uprawach. 
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Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje dostępne są do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork. 

Ad.9 Raport o stanie Gminy Więcbork przedstawił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

Burmistrz Więcborka zabrał głos cyt.: 

„Pani Przewodnicząca!  

Wysoka Rado! 

Zaproszeni Goście! 

Wszyscy oglądający transmisję dzisiejszego posiedzenia Rady Miejskiej w 

Więcborku! 

 

Po raz trzeci mam zaszczyt przedstawić Państwu Raport o stanie gminy, tym razem za 

rok 2020. Dokument, którym Wysoka Rada dysponuje od ostatnich dni maja został również 

opublikowany na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Tegoroczny 

raport to 138 stron informacji o Gminie, o zrealizowanym budżecie, wykonanych 

inwestycjach, realizowanych programach, politykach i strategiach. Trudność przed jaką staje 

to streszczenie raportu do kilkunastu stron. Mam nadzieję, że podołam temu zadaniu. 

Przejdźmy do podstawowych statystyk dotyczących populacji gminy Więcbork. Na 

terenie naszej gminy na pobyt stały zameldowanych było na koniec 2020 roku 12 864 osoby. 

W tym samym roku na świat przyszło 96 dzieci, natomiast zmarło 162 mieszkańców. 

Zanotowaliśmy spadek urodzeń o 15%  tj. 16 dzieci i wzrost ilości zgonów o 19% tj. o 26 

osób. Niestety, nasza gmina wpisuje się w tendencje obserwowane w kraju już od wielu lat. 

Oczywiście czynników wpływających na to jest wiele ale nie możemy zapomnieć o pandemii 

covid-19, która przez większość 2020 roku była obecna w Polsce. 

Finanse gminy to główne determinanty wpływające na możliwości realizacji 

postulatów i oczekiwań naszych mieszkańców. Przyjęty przez Radę Miejską budżet na 2020 

rok przewidywał dochody w wysokości 72 501 051,68 zł przy wydatkach wyższych o 

1 402 992,00 zł czyli 73 904 043,68 zł. Sprawna realizacja założeń budżetowych, mimo 

trudnej sytuacji związanej z covid-19, przy bieżącej kontroli wydatków budżetowych 

przyczyniły się do realizacji dochodów w wysokości 71 803 268,37 zł, wydatków w 

wysokości 69 896 419,37 zł co sprawiło, że ostatecznie wypracowaliśmy nadwyżkę 

budżetową w wysokości prawie 2mln zł, dokładnie 1 906 849,40 zł.  

Konsekwentnie zmniejszamy zadłużenie gminy, czyli zadłużenie nas wszystkich – 

mieszkańców gminy. Zmalało ono o ponad 1,3 mln zł i spadło do 13 795 702,87 zł – oznacza 

to również mniejsze koszty obsługi zadłużenia a to zwiększa nasze możliwości inwestycyjne.  

Analizując dochody budżetu należy zwrócić uwagę na minimalny, ale jednak spadek 

dochodów własnych o prawie 200 000 zł (tj. 0,76%) w tym udział w dochodach od osób 

fizycznych o 62 583 zł (tj. 0,81%). Czynnikami mającymi wpływ na dochody własne mogą 

być covid-19 oraz zmiany w systemie podatkowym, w tym m.in. ulga w podatku dla osób do 

26 roku życia. Patrząc obiektywnie, biorąc pod uwagę pesymistyczne scenariusze dotyczące 

gospodarki w pandemii uważam, że nasi przedsiębiorcy poradzili sobie bardzo dobrze w tej 

trudnej sytuacji korzystając z rządowych instrumentów pomocowych oraz jeżeli zachodziła 

taka potrzeba to korzystali ze wsparcia w postaci umorzenia, odroczenia lub rozłożenia na 

raty zobowiązań podatkowych. W 2020 roku umorzono prawie 270 000 zł podatków oraz 

odroczono i rozłożono na raty zobowiązania na łączną kwotę prawie 340 000 zł. 

Dochody majątkowe zostały wykonane w wysokości ponad 2,5 mln zł. Złożyły się na 

nie: 
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 Dotacje z UE stanowiące rozliczenie, bądź częściowe rozliczenie realizowanych 

inwestycji: 

- przebudowa drogi gminnej relacji nr 241 Pęperzyn oraz skrzyżowania  

z drogami publicznymi kategorii powiatowej (dochód wykonany w kwocie ponad 220 000 

zł), 

- przedsięwzięcie Infostrada Kujaw i Pomorza w kwocie ponad 21 000 zł, 

- zadanie dotyczące rozbudowy oraz zmiany sposobu użytkowania  

o funkcji niemieszkalnej na Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku (kwota 176.000 

zł), 

- modernizacja placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku (kwota ponad 64 

000 zł), 

- doposażenie wypożyczalni sprzętu wodnego przy plaży miejskiej w Więcborku  

(kwota ponad 18 000 zł). 

 Dotacje z Budżetu Państwa: 

- cześć jako zwrot środków inwestycyjnych poniesionych w roku 2019 w ramach 

Funduszu Sołeckiego (kwota ponad 20 000 zł), 

- na realizację zadania dotyczącego inwestycji Centrum Aktywności Lokalnej (kwota 

23 494,77 zł), 

- z Funduszu Dróg Samorządowych na realizację zadania pn.: „Budowa drogi gminnej 

ulicy Runowskiej w miejscowości Witunia” (kwota prawie 450 000 zł), 

- środki na dofinansowanie inwestycji własnych Gminy Więcbork z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych w kwocie 1 176 232 zł. 

 Dotacje z Województwa Kujawsko-Pomorskiego: 

- przebudowa drogi gminnej Górowatki-Klarynowo-Borzyszkowo w technologii 

nawierzchni bitumicznej w wysokości 30 000 zł. 

 Dotacja z PFRON: 

- zakup schodołazu gąsienicowego do Szkoły Podstawowej Nr 1 w Więcborku (kwota 

prawie 10 000 zł) 

 Dochody z gospodarowania mieniem gminnym tj. sprzedaż mienia i czynsze dzierżawne: 

w 2020 r. dochody zostały zrealizowane w wysokości ponad 410 000 zł  

 

W wydatkach bieżących zaobserwować możemy ich wzrost o prawie 10%. 

Spowodowane jest to  w głównej mierze wzrostem wydatków w świadczeniach 500+  

o prawie 3mln zł, świadczeń rodzinnych, wzrost wynagrodzeń o 15%, wzrost cen energii 

elektrycznej, wydatków w ramach funduszu sołeckiego, remontów w budynkach 

komunalnych. Na inwestycje przeznaczono ponad 10% wszystkich wydatków, czyli łącznie 

kwotę 7 159 641,65 zł, co pozwala nam określić zrealizowany budżet za 2020 rok jako 

proinwestycyjny. Mówiąc o wartości zrealizowanych inwestycji należy zaznaczyć i 

podkreślić, że zostały one zrealizowane bez zwiększania zadłużenia gminy.  

Mnogość zadań inwestycyjnych jest dowodem na prowadzoną politykę 

zrównoważonego rozwoju oraz realizację postulatów zgłaszanych przez mieszkańców całej 

gminy. Oto inwestycje wykonane w zeszłym roku: 

 Sieć wodociągowa w Śmiłowie za ponad 80 000 zł, 

 Inwestycje drogowe: 

- inwestycja zrealizowana wspólnie z Powiatem Sępoleńskim przy drodze powiatowej tj. 

budowa kolejnego odcinka chodnika (Gmina Więcbork wydatkowała kwotę około 25 000 

zł), 

- budowa chodnika w Sypniewie przy ul Kwiatowej i ul. Szkolnej, 

- budowa chodnika przy ul. 29 Stycznia w Sypniewie (kwota ponad 60 000 zł), 
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- budowa drogi wraz z odwodnieniem we wsi Runowo Krajeńskie I etap (wartość 

inwestycji 80 000 zł) inwestycja będzie kontynuowana, 

- przebudowa drogi wraz z odwodnieniem przy ul. Runowskiej w Wituni (kwota ponad 

600 000 zł + dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych), 

- budowa kanalizacji deszczowej w Runowie Krajeńskim ( kwota ponad 130 000 zł), 

- wykonanie dokumentacji na budowę zbiornika retencyjnego w Sypniewie, 

- przebudowa drogi gminnej relacji Górowatki-Klarynowo-Borzyszkowo (kwota ponad 

160 000 zł w roku 2021 kontynuacja zadania), 

- wykonanie dokumentacji na przebudowę drogi gminnej relacji Runowo Krajeńskie-

Puszcza-Katarzyniec oraz drogi lokalnej Runowo Krajeńskie-Runowo Kolonia  

o długości ponad 2km, 

- przebudowa drogi gminnej kategorii drogi publicznej ulica Wojska Polskiego  

w Więcborku (wartość inwestycji ponad 1 500 000 zł, wcześniej wykonana została  

w tej lokalizacji kanalizacja deszczowa), 

- wykonanie dokumentacji na przebudowę ulicy Leśnej w Sypniewie wraz zakupem 

części materiałów (kwota ponad 24 000 zł), 

- zlecono wykonanie dokumentacji na przebudowę ulicy Dworcowej w Więcborku (kwota 

ponad 100 000 zł), 

- przebudowa części ulicy Dworcowej w Więcborku (kwota 150 000 zł - Wojewoda 

Kujawsko-Pomorski ogłosił dodatkowy nabór wniosków i Gmina Więcbork  

w ramach tego uzyskała dofinansowanie na przedmiotową inwestycję), 

- utwardzenie terenu przy budynku wielorodzinnym na ulicy Gdańskiej i Alei 600-lecia w 

Więcborku (program realizowany razem ze Wspólnotą Mieszkaniową), 

- wykup gruntu m. in. pod budowę świetlicy wiejskiej w Wituni za kwotę ponad 190 000 

zł, 

- przebudowa i zmiana sposobu użytkowania budynku niemieszkalnego przy  

ul. Rybackiej w Więcborku na centrum Aktywności Lokalnej, 

- dofinansowanie Gminy Więcbork na zakup samochodu osobowego nieoznakowanego 

typu SUV (kwota ponad 50 000 zł), 

- zakup schodołazu gąsienicowego do Szkoły Podstawowej Nr 1 w Więcborku, 

- modernizacja placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku (kwota ponad 

200 000 zł), 

Modernizacja pomieszczeń łazienkowych w Szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku 

(kwota ponad 90 000 zł), 

- wykonanie dokumentacji na wykonanie sieci kanalizacji sanitarnej w Więcborku 

pomiędzy ulicą Złotowskiej i Kościuszki, 

- oświetlenie uliczne na terenie całej gminy Więcbork (kwota ponad 200 000 zł), 

Wykonanie dokumentacji na budowę oświetlenia ulicznego przy ul. Szkolnej  

i Widokowej w Więcborku, 

- dofinansowanie Gminy do wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków, 

- przebudowa budynku Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie, 

- doposażenie wypożyczalni sprzętu turystycznego przy plaży miejskiej w Więcborku, 

- wykonanie II etapu remontu nawierzchni pieszo-jezdnej ulicy Słonecznej  

w Więcborku (kwota prawie 200 000 zł), 

- budowa chodnika przy ul. Władysława Sikorskiego w Więcborku na Osiedlu BoWiD, 

- remont odcinka drogi powiatowej o długości prawie 400m w kierunku miejscowości 

Suchorączek (Gmina Więcbork we współpracy z Powiatem Sępoleńskim). 

 

Pozwólcie Państwo na jeszcze kilka słów o drogach.  
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Wspólnie z Radnymi Rady Miejskiej obecnej i poprzedniej kadencji kontynuujemy 

politykę inwestycyjną skupioną na drogach. W roku 2020 na ten cel przeznaczyliśmy 

rekordową kwotę ponad 4,5mln zł.  Co roku staramy się poprawiać jakość dróg gminnych 

poprzez budowę i przebudowę jak również poprzez utwardzanie dróg gruntowych gruzem 

budowlanym, mieszanką różnych kruszyw. Pracy przed nami jeszcze bardzo dużo, jednak z 

satysfakcją mogę powiedzieć, że nasi mieszkańcy coraz częściej zauważają pozytywne 

zmiany dotyczące jakości dróg gminnych.  

Gmina Więcbork w 2020 roku została beneficjentem Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych w kwocie ponad 4,7 mln zł: 

 Kwota 1 176 232 zł – symboliczny czek wręczony Przewodniczącej Rady Miejskiej  

w Więcborku przez Premiera Mateusza Morawieckiego 

 Kwota 2  700 000 zł dofinansowania na przebudowę i rozbudowę sali gimnastycznej przy 

Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku, 

 Kwota 825 000 zł dofinansowania na budowę świetlicy wiejskiej w Wituni.  

 

Mówiąc o drogach jako priorytetowym zadaniu inwestycyjnym należy również 

powiedzieć o aktywności Gminy Więcbork wraz z samorządami powiatu sępoleńskiego  

w organizacji lokalnego transportu zbiorowego. Korzystając z rządowego Funduszu Rozwoju 

Przewozów Autobusowych, będącego w dyspozycji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, 

współfinansujemy 22 linie autobusowe, z czego 14 dotyczy Gminy Więcbork. Dzięki temu 

nasi mieszkańcy, którzy nie mają możliwości dotarcia do celu samochodem, mogą skutecznie 

przemieszczać się pomiędzy miejscowościami naszego powiatu. Nie sposób w tym miejscu 

nie wspomnieć o problemach z jakimi mierzą się mieszkańcy gminy i powiatu w związku  

z likwidacją połączeń autobusowych do Bydgoszczy. Chciałbym podkreślić, że zgodnie  

z prawem gmina nie może być organizatorem takich połączeń autobusowych. Zgodnie z 

ustawą „o publicznym transporcie zbiorowym” organizatorem może być województwo – 

czyli Marszałek Województwa. Chciałbym poinformować, że mimo otrzymanej negatywnej 

odpowiedzi dot. przywrócenia połączeń autobusowych między powiatem sępoleńskim  

a Bydgoszczą, mam nadzieję, że nastąpił przełom i w wyniku wielu rozmów samorządowców 

powiatu sępoleńskiego z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego już niedługo 

będziemy mogli przekazać naszym mieszkańcom dobre informacje w tej sprawie.  

Jedną z dwóch strategicznych inwestycji na którą mieszkańcy Gminy oczekują już od 

kilkudziesięciu lat jest obwodnica Więcborka. Od października 2018 roku trwa proces 

opracowania Studium Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego dot. budowy obwodnicy 

Więcborka. W roku 2020 kontynuowano prace umożliwiające złożenie wniosku o wydanie 

decyzji środowiskowej.  

Drugą strategiczną inwestycją jest gazyfikacja Więcborka. W czerwcu 2017 roku 

podpisałem list intencyjny z Polską Spółką Gazownictwa sp. z o.o. Oddział Zakład 

Gazowniczy w Bydgoszczy reprezentowaną przez Pana Sebastiana Latanowicza – dyrektora 

oddziału. W roku 2020 trwały prace dotyczące przygotowania dokumentacji technicznej na 

budowę sieci gazowej oraz budowę stacji regazyfikacji.  

Mam nadzieję, że realizacja tych inwestycji zwiększy komfort życia naszych 

mieszkańców oraz da impuls do dalszego rozwoju społeczno-gospodarczego gminy.  

Informacja o stanie mienia komunalnego. 

Analizując wartość majątku Gminy Więcbork warto podkreślić jego wzrost o prawie 

6% w stosunku do 2019 roku. W 2020 roku zbyto 11 lokali mieszkalnych oraz pomieszczenia 

na powiększenie lokalu niemieszkalnego uzyskując z tego tytułu prawie 200 000zł. Nabyto 

gruntów o łącznej wartości ponad 280 000 zł.  

Realizacja polityk, programów i strategii. 
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W przedłożonym Wysokiej Radzie Raporcie o stanie gminy szczegółowo omówiono 

realizację wszystkich polityk, programów i strategii. Pozwólcie Państwo, że w wielkim 

skrócie przedstawię kilka z nich. 

„Strategia rozwoju Gminy Więcbork na lata 2014-2020”, przyjęta uchwałą Rady 

Miejskiej 27 marca 2014 roku. Określa priorytety i cele polityki rozwoju społeczno-

gospodarczego. W Raporcie omówione zostały zrealizowane zadania przybliżające nas do 

realizacji założonych w strategii celów. Nowa strategia ma zostać przygotowana do końca 

bieżącego roku.  

Na terenie Gminy Więcbork obowiązuje „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Więcbork” przyjęte uchwałą Rady Miejskiej dnia 

14 marca 2017 roku. Obowiązują również 22 miejscowe plany zagospodarowania 

przestrzennego co stanowi 1,7% powierzchni gminy, natomiast na terenie miasta obowiązuje 

12 miejscowych planów co stanowi 19,4% powierzchni miasta. W mijającym roku 

opracowano i przyjęto 1 plan a w opracowaniu są już kolejne.  

Bardzo ważnym programem jest „Lokalny Program Rewitalizacji”, który na podstawie 

przeprowadzonych badań ankietowych pozwolił na określenie obszaru zdegradowanego  

i obszaru rewitalizacji. Przyjęty uchwałą Rady Miejskiej 30 maja 2018 roku jest 

systematycznie i skutecznie realizowany. W roku 2020 zrealizowaliśmy z udziałem środków 

unijnych przebudowę budynku WDK w Sypniewie. Cały budynek został wyremontowany i 

poddany termomodernizacji z wymianą kotłów a wyłączona z użytkowania od wielu lat duża 

sala nabrała nowego wizerunku. Dzięki temu budynek jest bezpieczny i przyjazny środowisku 

a przede wszystkim daje możliwość realizacji wielu aktywności mieszkańcom sołectwa i nie 

tylko. 

W ramach środków rewitalizacyjnych w 2020 roku trwały prace związane  

z przebudową oraz zmianą sposobu użytkowania budynku niemieszkalnego, służącego jako 

magazyn na Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku. Ten ponad 100 letni budynek, od 

wielu lat służył jako magazyn. Nasi mieszkańcy wielokrotnie dopominali się aby ustrzec i 

ochronić go przed całkowitym zniszczeniem. Skuteczna aplikacja o środki unijne, bez których 

realizacja tej inwestycji byłaby niemożliwa, pozwoliła zrealizować to trudne i ambitne 

zadanie.  

Teraz przed nami kolejne wyzwania, w ramach rewitalizacji musimy zrealizować  

i przeprowadzić w obiektach o których wspomniałem szereg działań aktywizacyjnych, 

zapobiegających wykluczeniu itp. 

Kolejnym programem jest Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Więcbork, jest 

dokumentem strategicznym wyznaczającym kierunki w zakresie działań w takich obszarach 

jak: budynki, wyposażenie/urządzenia komunalne i transport. Celem jest redukcja emisji CO2 

oraz wzrost udziału energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych. Zdecydowana większość 

działań i zadań zależnych od Gminy została już zrealizowana bądź jest realizowana 

systematycznie. W Program Gospodarki Niskoemisyjnej wpisuje się również podejmowane 

działania dotyczące gazyfikacji Więcborka. 

Bardzo ważnym społecznie programem jest „Program współpracy Gminy Więcbork z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2020 r.” Mimo bardzo trudnego roku w realizacji różnych aktywności dla 

naszych mieszkańców podpisano i zrealizowano 13 umów, na łączną kwotę ponad 211 000zł.  

Dziękuję wszystkim, którzy organizowali zadania i działania na rzecz naszych mieszkańców, 

w ramach ogłoszonego konkursu Burmistrza dla organizacji społecznych.  

Wśród licznych programów znalazły się również te związane z ekologią. Wymienić 

możemy tu: 

- projekt edukacyjno-informacyjny „Ed-Ek u Kornela” w ramach którego zakupiono 

m.in. drukarkę 3D, 



12 
 

- dofinansowanie wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków, 

- demontaż, transport i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest,  

w ramach programu w 2020 roku usunięto ponad 134 tony niebezpiecznych materiałów. 

Wśród kolejnych bardzo ważnych programów są te dotyczące sfery społecznej. Wśród 

nich program Senior +, WIGOR, Pomoc Sąsiedzka w Gminie Więcbork, Klub Seniora oraz 

Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. Wartym zauważenia był również realizowany  

w 2020 roku program „Wspieraj Seniora” skierowany do osób w wieku 79 lat i powyżej,  

w zakresie ochrony przed zakażeniem covid-19. Usługa wsparcia świadczona seniorom 

polegała w szczególności na dostarczeniu zakupów, zgodnie ze wskazanym przez seniora 

zakresem, obejmujących artykułu podstawowej potrzeby, w tym artykuły spożywcze, środki 

higieny osobistej. Program finansowany w 80% z rezerwy celowej budżetu państwa i w 20% 

z budżetu Gminy Więcbork.  

Na temat licznych realizowanych programów społecznych znajdą Państwo wiele  

w Raporcie ale równie dużo zostało już przedstawione przez Dyrektora MGOPS  

w Więcborku w czasie sesji na której przedstawiał sprawozdanie z działalności.  

Realizacja uchwał Rady Miejskiej w Więcborku. 

W 2019 roku Rada Miejska podjęła 80 uchwał. Podjęte uchwały Burmistrz Więcborka 

zgodnie z art. 90 ust. 1 i 2 ustawy o samorządzie gminnym przekazał  

w nieprzekraczalnym terminie 7 dni do organów nadzoru jakimi są w zakresie zgodności  

z prawem – Wojewoda Kujawsko - Pomorski, a w zakresie spraw finansowych – Regionalna 

Izba Obrachunkowa. 

 Zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 1 ustawy o dostępie do informacji publicznej, wszystkie 

uchwały opublikowane zostały w Biuletynie Informacji Publicznej, zaś uchwały stanowiące 

akty prawa miejscowego w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko – Pomorskiego. 

 W podjętych przez Radę Miejską uchwałach organy nadzoru nie dopatrzyły się 

żadnych nieprawidłowości, potwierdzając tym samym fakt, że uchwały są zgodne  

z obowiązującymi przepisami prawa i nie naruszają właściwego gospodarowania finansami 

publicznymi. 

 Wszystkie uchwały zostały przez organ wykonawczy Gminy wykonane  

z zachowaniem procedur i terminów określonych uchwałami i przepisami prawa.  

 Oświata i opieka nad dziećmi do lat 3. 

 Gmina Więcbork jest organem prowadzącym dla 8 placówek oświatowych. Liczba 

uczniów w roku szkolnym 2020/2021 w stosunku do roku poprzedzającego zmalała  

o 18 i wynosiła 1143 uczniów, natomiast liczba przedszkolaków w analogicznym okresie 

zwiększyła się o 31 dzieci i wynosiła 404 dzieci. 

Wprowadzenie stanu epidemii spowodowało zamknięcie placówek oświatowych na 

terenie całego kraju. Wszystkie szkoły, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym podjęły pracę zdalną. Przeprowadzona diagnoza potrzeb w zakresie dostępu 

uczniów i nauczycieli do sprzętu informatycznego oraz Internetu, niezbędnego do realizacji 

pracy zdalnej uwydatniła liczne potrzeby w tym zakresie. W kwietniu 2020 roku Gmina 

Więcbork zakupiła w ramach projektu Zdalna Szkoła – 45 tabletów dla uczniów i 8 laptopów 

dla nauczycieli, natomiast w ramach drugiej edycji konkursu Zdalna Szkoła + zakupiono 36 

laptopów. Łącznie na ten cel Gmina otrzymała dofinansowanie w wysokości ponad 

164 000zł. 

  Działający od 1 września 2018 roku Klub Dziecięcy cieszy się zainteresowaniem 

rodziców. Z opieki korzysta 30 dzieci w wymiarze do 10 godzin dziennie a opiekę nad 

dziećmi sprawuje 8 opiekunek. Utworzenie i utrzymanie Klubu Dziecięcego  

w Więcborku było możliwe dzięki projektowi „Więcborski maluszek”, który uzyskał 

dofinansowanie z RPO. Realizacja projektu obejmowała okres od 14 maja 2018 roku do 30 

listopada 2020 roku. Obecnie zdecydowana większość kosztów związanych  
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z funkcjonowaniem Klubu jest finansowana z budżetu Gminy, jednak jestem przekonany, że 

jest to dobra inwestycja w nasze dzieci i możliwość powrotu do aktywności zawodowej dla 

rodziców. 

Począwszy od roku szkolnego 2017/2018 przyznawane jest Stypendium Burmistrza 

Więcborka w ramach realizacji „Gminnego Programu Wspierania Uczniów Uzdolnionych”. 

Nie inaczej było w roku szkolnym 2019/2020 w którym przyznano stypendia 41 uczniom. 

Zostały one wręczone 2 września 2020 roku podczas XXIII Sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku.  

 Mówiąc o szeroko pojętej oświacie nie sposób pominąć istotnego elementu jakim są 

finanse. Dochody to 14 510 041,02zł, na które składają się [slajd] 

Wydatki 19 530 291,96zł. Jak łatwo policzyć Gmina Więcbork dopłaca do oświaty 

ponad 5 000 000zł. Szanowni Państwo, Wysoka Rado mam nadzieję, że nikt nie odważy się 

powiedzieć, że oszczędzamy na oświacie!!!  

 Oprócz bieżących i drobnych remontów zrealizowano kilka poważniejszych  

a wśród nich: 

 - modernizację pomieszczeń łazienkowych w SP nr 2 w Więcborku,  

 - modernizację placu zabaw przy SP nr 2 w Więcborku 

 - zakupiono niezbędny i bardzo potrzebny schodołaz gąsienicowy w SP nr 1  

w Więcborku. 

 Kolejny slajd prezentuje strukturę wydatków oświatowych [kom. slajd] 

 Następny to średniomiesięczne wynagrodzenie brutto nauczycieli w placówkach dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Więcbork [kom. slajd] 

 Wysoka Rado! Jak liczne działania podejmowane są przez MGOPS, MGOK, MGBP 

oraz Środowiskowy Dom Samopomocy w Więcborku mieli Państwo okazję usłyszeć podczas 

poprzednich sesji i komisji RM na których dyrektorzy przedstawiali swoje sprawozdania. 

Pozwolą Państwo, że nie będę tych tematów dublował. 

 Kolejnymi działaniami realizowanymi przez Burmistrza Więcborka są te związane  

z promocją Gminy, regionu. Skupiają się one nie tylko na zleceniu przygotowania  

i dostarczenia materiałów promocyjnych – jest to tylko mały wycinek tej działalności. To 

również przygotowanie i obsługa obchodów rocznic ogólnopolskich oraz lokalnych 

odbywających się na terenie gminy, opieka nad miejscami pamięci narodowej oraz 

zabytkami. Wśród znaczących wydarzeń, które miały miejsce w naszej Gminie należy 

wspomnieć o bardzo uroczystych obchodach 100 rocznicy powrotu Więcborka do 

Rzeczypospolitej Polskiej w której licznie udział wzięli mieszkańcy Gminy oraz zaproszeni 

goście z posłami na Sejm RP oraz Wojewodą Kujawsko – Pomorskim na czele. Niech ten 

trudny rok 2020 nie zostanie nam w pamięci tylko jako rok epidemii, chciałbym aby każdy  

z nas znalazł inne – radosne wydarzenie z którym będzie kojarzył miniony rok. Jednym z nich 

może być dla nas uroczystość o których przed chwilą wspomniałem.  

 

Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Zaproszeni Goście! 

Mieszkańcy Gminy Więcbork oraz wszyscy oglądający dzisiejsze obrady Rady Miejskiej  

w Więcborku! 

Miniony rok nie należał do łatwych. Świadomie w swoim wystąpieniu nie mówiłem 

wiele o panującej epidemii covid-19. Jestem przekonany, że na przestrzeni ostatnich miesięcy 

wiele na ten temat słyszeliśmy, wiele razy informowałem o podejmowanych działaniach 

mających na celu zapobieganie i ograniczanie rozprzestrzeniania się wirusa. Dziękuję 

wszystkim służbom, pracownikom Urzędu i jednostek podległych za sumienne wykonywanie 

swoich obowiązków w tym trudnym czasie na rzecz naszych mieszkańców. 
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 Szanowni Państwo! 

 Rok 2020 to kolejny rok realizacji ambitnego i trudnego planu zrównoważonego 

rozwoju społeczno-gospodarczego Naszej Gminy. Zrealizowane inwestycje, stanowiące 

ponad 10% wszystkich wydatków, tj. ponad 7 000 000zł to nie tylko środki zainwestowane w 

drogi, budynki czy budowle. To przede wszystkim inwestycja w naszych mieszkańców, w 

poprawę jakości naszego życia, wzrostu komfortu użytkowania dróg, zwiększenie poczucia 

bezpieczeństwa, stwarzanie możliwości rozwoju naszych dzieci i młodzieży, aktywizacja 

seniorów i osób zagrożonych wykluczeniem, to również poprawa jakości życia i zmniejszenie 

emisji CO2. Realizacja polityk, programów i strategii o których mowa w Raporcie to realna 

odpowiedź na zgłaszane przez naszych mieszkańców potrzeby.  

 Szanowni Państwo, mam nadzieję, że przedstawiony Raport przybliży wiedzę, której 

tak potrzebujemy, na temat funkcjonowania Naszej Gminy oraz będzie stanowił podstawę do 

dialogu na temat jej dalszego rozwoju a dla Wysokiej Rady będzie podstawą do udzielenia 

wotum zaufania Burmistrzowi Więcborka”. 

 

Radni otrzymali raport wraz z materiałami na sesję. Burmistrz omawiając dokument na 

sesji odniósł się do jego poszczególnych składowych. Uzupełnieniem wystąpienia była 

prezentacja multimedialna. 

 

Raport stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/  

 

Przewodnicząca RM zabierając głos podsumowała wystąpienie Burmistrza, 

a w szczególności konkretne dane i wartości ujęte w przedłożonym Raporcie o Stanie Gminy 

Więcbork.  Stwierdziła, że istotnym jest, iż rok 2020 zakończony został nadwyżką 

budżetową. Zwróciła też uwagę na fakt, że kolejny rok Gmina zmniejsza zadłużenie nie 

zaciągając kredytów, a jednocześnie planuje i realizuje inwestycje. Cieszy również to, że 

Burmistrz i podległe mu służby monitorują na bieżąco i wykorzystują pojawiające się 

możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych w ramach różnych Konkursów  

i Programów. W roku 2020 nie odnotowano tak spektakularnych inwestycji, jak w latach 

poprzednich, ale na pewno były to przedsięwzięcia, które powinny wzbudzić 

w mieszkańcach poczucie tego, że samorząd wsłuchuje się w ich potrzeby i finalizuje zadania, 

które będą służyły lokalnej społeczności przez długie lata. Wspomnieć należy  

o oczekiwanej inwestycji budowy obwodnicy i gazyfikacji miasta, które to są w fazie 

zaawansowanych przygotowań. Ufa, że ogromne zaangażowanie w zainicjowanie  

i wykonanie tych dwóch wymienionych inwestycji, pozostanie w pamięci mieszkańców 

przypisane temu Burmistrzowi i tej Radzie. Przewodnicząca RM wskazała też na bardzo 

dobrą, owocną i wzorową współpracę pomiędzy Radą Miejską w Więcborku, Burmistrzem 

Więcborka, jednostkami podległymi i pracownikami Urzędu Miejskiego w Więcborku. Jest to 

czynnik, który na pewno przekłada się na wizerunek gminy Więcbork na to, co się w niej 

dzieje i będzie się działo. W swoim wystąpieniu radna wspomniał też o znacznych i 

rosnących nakładach Gminy Więcbork na gminną oświatę, świadczących o dużej trosce 

samorządowców o to, aby dzieci z terenu gminy Więcbork uczyły się w dobrze 

wyposażonych placówkach, w godnych warunkach, a nauczyciele mogli się dokształcać. 

Kończąc pogratulowała Burmistrzowi Więcborka, wyników płynących wprost z danych 

zawartych w Raporcie, które będą na pewno procentowały w kolejnych latach. 
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W ustawowym terminie nie wpłynęło do Rady Miejskiej zgłoszenie w sprawie wzięcia 

udziału w debacie przez mieszkańców. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały  

w sprawie udzielenia Burmistrzowi votum zaufania. 

 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork. 

Burmistrz Więcborka podziękował za jednogłośne udzielenie votum zaufania. Mówił, że 

istotnym jest dla niego to, iż radni podobnie jak on postrzegają gminę, możliwości jej rozwoju 

oraz zgłaszane przez mieszkańców potrzeby i wspólnie starają się je realizować.   

Przewodnicząca RM zarządziła pięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad.10 Przyjecie sprawozdań finansowych jednostek gminnych oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2020r. wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego: 

 

Na wstępie Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk powiedziała, że w ustawowym 

terminie tj. do końca marca ww. dokument (sprawozdanie z wykonania budżetu) został 

złożony w Radzie Miejskiej, jak również przedłożony do zaopiniowania Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej i taką opinię uzyskał. Z uwagi na fakt, że znaczną cześć najważniejszych 

danych z zakresu realizacji budżetu Gminy Więcbork w roku 2020 przedstawił Burmistrz 

Więcborka w omówionym Raporcie o Stanie Gminy Więcbork, w przypadku sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Więcbork za rok ubiegły, swoje wystąpienie ograniczy do 

zapoznania Radnych z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej. Opinia ta była pozytywna, 

bez uwag. 

 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Więcbork wraz z informacją o stanie mienia Gminy – Uchwała Nr 10/S/2021 Składu 

Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 

2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Więcborka 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia 

Gminy stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 
 

Ten podpunkt Skarbnik Gminy Więcbork uzupełniła o korektę danych sprawozdania. 

Wyjaśniła, że sprawozdanie przyjęte zostało Zarządzeniem Burmistrza Więcborka z dnia 30 

marca 2021r., natomiast na początku maja br., sprawozdanie z wykonania dochodów za rok 

2020 wymagało poprawienia w związku ze zwrotem części środków niewykorzystanych,  
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a pochodzących z budżetu UE. Było to bezpośrednio związane z rozliczeniem dwóch 

Projektów realizowanych przez placówki oświatowe: Projekt „Więcborski Przedszkolak” i 

Projekt edukacyjny, dotyczący podnoszenia efektywności kształcenia dzieci. Łączna kwota 

dochodów, która uległa zmniejszeniu w wyniku tego rozliczenia wyniosła 120.912,38 zł. 

Zatem podane dane w przedstawionym przez Burmistrza Raporcie są wartością prawidłową.  

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej odnosi się do dokumentu z 30 marca 2021r., więc 

zarówno z zakresie dochodów wykonanych, jak i deficytu dokument wymaga korekty.  

W tej części porządku obrad Skarbnik Gminy Więcbork omówiła również najważniejsze  

z parametrów sprawozdań finansowych jednostek Gminy Więcbork.  

 

Obowiązek sporządzenia sprawozdania z wykonania budżetu wynika z ustawy o finansach 

publicznych, natomiast konieczność sporządzenia sprawozdań finansowych przez jednostki 

budżetowe, usankcjonowana jest zapisami ustawy o rachunkowości. Wszystkie zobligowane 

do tego jednostki gminne złożyły stosowne sprawozdania zawierające bilans, rachunek 

wyników, zestawienie zmian w funduszu i informację dodatkową do sprawozdań. 

Najistotniejszą informacją w tym zakresie jest to, że suma aktywów trwałych, czyli majątku 

gminy systematycznie rośnie. Jest to wynik czynionych inwestycji polegających na budowie, 

przebudowie, modernizacji lub zakupie środków trwałych. W przypadku stanu należności, to 

zgodnie z tym, co zostało szeroko omówione na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej w 

Więcborku, należności wykazane w sprawozdaniu są pomniejszone o odpisy aktualizacyjne. 

Kwota należności w porównaniu do roku 2019 wzrosła, co jest wynikiem sytuacji 

epidemicznej w Polsce. Pandemia zachwiała budżetami zarówno przedsiębiorców, jaki i 

gospodarstw domowych, co też miało bezpośrednie przełożenie na stan należności. Niemniej, 

to co wydarzyło się w sferze podatków i opłat lokalnych biorąc pod uwagę analizę stanu 

należności wymagalnych z końca roku oznacza, że praktycznie znaczna większość tych 

należności została już spłacona. Jeżeli chodzi o zobowiązania, to odnoszą się one do bieżącej 

działalności jednostek. Nie występują zobowiązania wymagalne, a spłata rat kredytów i 

pożyczek następowała zgodnie z zawartymi umowami. W roku 2020 Gmina odnotowała 

wzrost wydatków bieżących, co również przełożyło się na trochę mniejszy niż pod koniec 

roku 2019 wynik finansowy. Na koniec roku jednostki gminne zarejestrowały wynik 

finansowy na poziomie 7.342.359,73 zł 

b) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium - Opinia pozytywna - Komisja wnioskowała o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Więcborka, przedstawiona została Radzie Miejskiej przez 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku i stanowi 

Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej – 

Uchwała Nr 18/Kr/2021 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 28 czerwca 2021r w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Więcborka za 2020 

rok – opinia pozytywna -  odczytana została również przez Przewodniczącą Rady 

Miejskiej w Więcborku i stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w 

biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 
 

d) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2020r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. 
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Radny Władysław Rembelski mówił, że organ stanowiący, czyli Rada Miejska  

w Więcborku uchwaliła budżet na 2020 rok, który rzeczowo w stu procentach został 

wykonany. Jeżeli chodzi o stronę finansową i wykonanie planu dochodów, budżet został 

wykonany nieznacznie poniżej stu procent, ale w tak trudnych warunkach tj. w czasie trwania 

pandemii COVID-19 nie wykonano go tylko o 0,8%. Wydatki wykonane zostały w około 

95%, ale niewykonanie stuprocentowe wynikało z oszczędności uzyskanych na przetargach,  

z tytułu nauki odbywającej się w trybie zdalnym i tych wymuszanych przez Burmistrzów. 

Mimo planowanego niewielkiego deficytu, udało się wypracować nadwyżkę w wysokości 1 

900.000,00 zł, a co ważne nadwyżka operacyjna była wypracowana w bardzo dużej 

wysokości, bo powyżej 6.600.000,00 zł. Należałoby w tym miejscu jedynie podziękować i 

pogratulować Panom Burmistrzom, Pani Skarbnik Gminy, dyrektorom wszystkich jednostek 

organizacyjnych, kierownikom wydziałów i wszystkim pracownikom gminnych jednostek 

budżetowych za wykonanie tego budżetu. Radny życzył również Radzie i wszystkim ww. aby 

budżet roku 2021 i wszystkie kolejne, były wykonane tak samo. 

Radny Jan Antczak powiedział, że jest za przyjęciem absolutorium. Stwierdził, że obecna 

Rada ściera się w opiniach na Komisjach i na nich też dochodzi do wspólnego konsensusu. 

Na sesjach przedstawia już tylko wypracowane wnioski. Burmistrzowie i Rada Miejska stara 

się pracować na wysokim poziomie i spełniać oczekiwania mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i poprosiła o przedstawienie opinii. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku- pozytywna 
 

Następnie Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2020 rok. 

 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Więcborka z tytułu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2020r. 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych  - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 

 



18 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM poinformowała, że Rada Miejska w Więcborku udzieliła absolutorium 

Burmistrzowi Więcborka i pogratulowała Burmistrzowi Więcborka udzielonego jednogłośnie 

absolutorium. 

Burmistrz Więcborka podziękował za jednogłośnie udzielone absolutorium. Podziękował 

też za kolejny rok wspólnej pracy na rzecz  mieszkańców gminy Więcbork. nie byłoby tego 

wszystkiego, gdyby nie bardzo dobra współpraca z Radnymi Rady Miejskiej, umiejętności 

znalezienia kompromisu, zrozumienia drugiej strony, wypracowania wspólnych wniosków,  

a dalej realizacji założonych celów. To absolutorium o ile formalnie udzielane jest 

Burmistrzowi Więcborka, on odczytuje je jako absolutorium dla wszystkich dyrektorów, 

kierowników jednostek podległych Burmistrzowi, jednostek budżetowych Urzędu 

Miejskiego, wszystkich pracowników tych jednostek  i pracowników Urzędu Miejskiego. 

Zadania, które realizowane są w ramach budżetu są ustalane wspólnie z Radą Miejską  

i wykonanie tego budżetu nie wyglądało by tak, gdyby nie ciężka i solidna praca ww.  osób. 

Szczególne podziękowania Burmistrz skierował do Skarbnik Gminy Więcbork, bez której 

spięcie finansów i ich bieżące monitorowanie byłoby bardzo trudne. Jej zaangażowanie  

w pracę ma realne przełożenie na osiągane przez Gminę wyniki finansowe, które dają 

możliwość patrzenia z optymizmem na kolejne lata. Podziękowania złożone zostały również 

Zastępcy Burmistrza Więcborka i Sekretarzowi Gminy Więcbork p. Jackowi 

Masztakowskiemu, za jego  aktywność, przygotowywane uchwały oraz ciężką pracę  

w aspekcie promocji gminy Więcbork oraz utrzymaniu porządku na jej terenie. w swoim 

wystąpieniu Burmistrz Więcborka zwrócił się też bezpośrednio do mieszkańców gminy 

Więcbork oglądających transmisję obrad, zapewniając ich, że zarówno pracownicy Urzędu 

Miejskiego, jednostek budżetowych Gminy Więcbork, jak również  Radni Rady miejskiej  

w Więcborku, są ich godnymi reprezentantami i sumienie pracują na ich rzecz. 

Ad.11-12 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork przedstawiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 202, 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.39.2021 z dnia 28 czerwca 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 85230 o kwotę 88.492,00 zł z przeznaczeniem 

na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu”. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały 

w §3110. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 w §6630 o kwotę 28.800,00 zł 

w związku z zawarciem umowy z Województwem Kujawsko-Pomorskim na dofinansowanie 

zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa (modernizacja) drogi gminnej 020215C Górowatki 

- Klarynowo - Borzyszkowo o długości 0,800 km - II ETAP”. 

3. Zwiększa się plan dochodów (§2700) i wydatków budżetowych (§4700) w rozdz. 75023  

o kwotę 296,00 zł w związku z zawartą w br. umową o dofinansowanie kosztów kształcenia 

ustawicznego pracowników i pracodawcy. W ramach zawartej umowy Gmina otrzyma  

z Krajowego Funduszu Szkoleniowego środki na kształcenie pracowników. 
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4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75023 w §0940 o kwotę 780,00 zł  

w związku z uznaniem przez dostawcę reklamacji zakupionych lampek choinkowych  

i zwrotem zapłaconych środków. 

5. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75085§0970 o kwotę 6.900,00 zł w związku  

|z wpływem dochodów różnych stanowiących kwoty ściągnięte egzekucyjnie od byłego 

pracownika. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 70005 w §0830 o kwotę 92,00 zł  

w związku ze zwrotem zużytej energii przez najemcę lokalu komunalnego. 

7. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75618§0690 o kwotę 17,00 zł w związku  

z wpływem opłaty za wydanie formularza wielojęzycznego zgodnie z art. 8 ust. 3 ustawy  

z 04.04.2019r. o przedkładaniu niektórych dokumentów urzędowych w państwach 

członkowskich Unii Europejskiej. 

8. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 w §0960 o kwotę 3.000,00 zł w 

związku z otrzymaniem przez Sołectwo Runowo Kraj. darowizny w kwocie 3.000,00 zł od 

Nadleśnictwa Runowo Kraj. na budowę drogi i chodnika w miejscowości Runowo Kraj. Po 

stronie wydatków kwota ta została ujęta w rozdziale 60016 w §6050 w zadaniu pn.: „Budowa 

dróg wraz z chodnikami i odwodnieniem we wsi Runowo Kr.” 

9. W planie dochodów budżetowych dokonuje się korekty w rozdziale 80103 pomiędzy 

§0670 a §0830 o kwotę 300,00 zł oraz w rozdziale 80104 pomiędzy §0670 a §0660 o kwotę 

5.000,00 zł celem prawidłowego ewidencjonowania pobieranych płatności za świadczone 

usługi w placówkach wychowania przedszkolnego. 

10. Zmiany w planie dochodów (§0970) i wydatków (§4010, §4110, §4120 i §4210) 

budżetowych w rozdz. 85195 o kwotę 3.024,00 zł dokonano w związku z wpływem środków 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na pokrycie kosztów organizacji telefonicznego 

punktu zgłoszeń transportowych i informacji o szczepieniach. 

11. Zmiany w planie dochodów (§2440) i wydatków (§4010, §4110, §4120, §4170 §4210  

i §4300) budżetowych w rozdz. 85295 o kwotę 68.500,00 zł dokonano na podstawie umowy 

zawartej z PFRON w sprawie przyznania pomocy finansowej dla osób niepełnosprawnych 

poszkodowanych w wyniku sytuacji kryzysowych wywołanych chorobami zakaźnymi 

(SARS-Cov-2). 

12. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 92695 w §6257 o kwotę 12.041,00 zł 

w związku z podpisaniem umowy na dofinansowanie z budżetu UE zadania inwestycyjnego 

pn.: „Doposażenie plaży miejskiej w Więcborku”. Jednocześnie w tym zadaniu dokonuje się 

aktualizacji planu wydatków uwzględniając aktualne źródła finansowania. 

13. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

75011§2360 o kwotę 13,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 75601§0350 o kwotę 48.000,00 zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej w formie 

karty podatkowej), 

75615§0310 o kwotę 404.000,00 zł (wpływy z podatku od nieruchomości), 75615§0340  

o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

75615§0910 o kwotę 139.000,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

75616§0500 o kwotę 54.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

80101§0610 o kwotę 190,00 zł (wpływy z opłat za wydanie duplikatów dokumentów), 

80101§0750 o kwotę 1.795,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

80101§0840 o kwotę 230,00 zł i 80104§0840 o kwotę 50,00 zł (wpływy z tytułu sprzedaży 

złomu po remoncie w pomieszczeniach szkolnych i przedszkolnych), 

90019§0690 o kwotę 1.200,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska),  
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90026§0910 o kwotę 1.557,0 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

14. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

w §4270 zwiększa się plan o kwotę 150.000,00 zł celem wykonania remontu drogi  

w kierunku plaży w Więcborku i remontu drogi w Śmiłowie, 

w §4300 zwiększa się plan o kwotę 31.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie usługi 

wałowania dróg gminnych i załadunku materiałów drogowych. 

15. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 w §4300 o kwotę 209.500,00 

zł celem realizacji umowy z firmą za usługi doradztwa podatkowego w związku  

z prowadzonym postępowaniem podatkowych w sprawie wymiaru podatku od 

nieruchomości. 

16. Dokonuje się zmian w rozdziale 75095 w planie wydatków inwestycyjnych w zadaniu 

pn.: „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku o funkcji 

niemieszkalnej na Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku (ul. Rybacka 11A  

w Więcborku)” pomiędzy §6059 a §6057 o kwotę 90.500,00 zł celem aktualizacji planu  

i prawidłowej realizacji zadania. 

17. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne w rozdziale 80101 w §6050 pn.: „Zakup  

i montaż budynku blaszanego gospodarczego wraz z utwardzeniem kostka brukową przy 

Szkole Podstawowej w Pęperzynie.” Wartość zadania 18.000,00 zł. 

18. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne w rozdziale 80104 w §6060 pn.: „Zakup 

zestawu 3 kotłów warzelnych przechylnych parowych do Przedszkola Gminnego  

w Więcborku” Wartość zadania 14.000,00 zł. 

19. W rozdziale 75085, 85506, dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 17 i 18 

niniejszego uzasadnienia dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek 

oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

20. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 75702 §8110 o kwotę 150.000,00 zł 

w związku z powstałymi oszczędnościami w wydatkach na obsługę długu wynikającymi  

z utrzymujących się niskich stóp procentowych. 

21. Wprowadza się zmiany w planie finansowym wydatków w rozdziale 85154, w części 

dotyczącej ogólnej działalności profilaktycznej związanej z przeciwdziałaniem 

alkoholizmowi, celem zabezpieczenia wkładu własnego na realizację zadania w ramach 

programu osłonowego „Wspieranie Jednostek Samorządu Terytorialnego w tworzeniu 

Systemu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie”. Przesunięto kwotę 2.803,00 zł pomiędzy 

§4300 a §4170 i §4210. 

22. Oprócz zmian opisanych w pkt 21 niniejszego uzasadnienia, zwiększa się plan finansowy 

wydatków w rozdziale 85154 o łączną kwotę 19.900,00 zł w §4010, §4110, §4120, §4170, 

§4210 i §4260. Zmiany są wynikiem rozliczenia niewykorzystanych w 2020 r. środków 

uzyskanych z wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki przeznacza się 

na realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

23. W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 250.000,00 zł. Są to 

wydatki związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji 

stanowiąca o zaangażowaniu środków na najbliższe miesiące dają informację, że liczba osób 

uprawnionych jest mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

24. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90002 o łączną kwotę 193.500,00 zł 

w §4010, §4110, §4120, §4170, §4210, §4270, §4300, §4430 i §4700. Zmiany są wynikiem 

rozliczenia niewykorzystanych w 2020 r. środków uzyskanych z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 
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25. Dokonuje się zmniejszenia planu finansowego wydatków majątkowych w rozdziale 90019 

w §6230 o kwotę 6.000,00 zł w zdaniu pn.: „Dofinansowanie do budowy studni wierconych” 

w związku z wpływem tylko jednego wniosku o dofinansowanie. 

26. W planie finansowym wydatków w rozdziale 90095 dokonano następujących zmian: 

w §4300 wprowadza się do realizacji nowe zadanie pn.: „„Demontaż, transport  

i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork w 2021r.” 

Wartość zadania 120.000,00 zł, 

w §6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa studni głębinowej na 

boisku sportowym w Sypniewie”. Wartość zadania 40.000,00 zł. 

27. Zwiększa się plan wydatków budżetowych w rozdziale 92109 w §6220 o kwotę 

352.000,00 zł jako dotację celową dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku  

z przeznaczeniem na modernizację sali kinowej w budynku MGOK. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych  

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

Zmiany WPF dotyczą głownie danych za 2021r. i wynikają z dotychczasowych zmian  

w budżecie Gminy Więcbork. Zmiany te wymusiły aktualizację limitów wydatków na rok 

2021 u załączniku przedsięwzięć. Zamknięcie księgowe roku 2020 umożliwiło ujęcie  

w przychodach br. i roku 2022 wypracowanej nadwyżki budżetowej w łącznej kwocie 

1.906.849,40 zł. Wprowadzone zmiany umożliwiły rezygnacje z planowanego do 

zaciągnięcia kredytu w kwocie 1.509.469,41 zł. w związku z tym korekty wymagały kwoty 

dochodów, wydatków, przychodów, rozchodów oraz długu w dalszej części WPF, aby spełnić 

warunki określone w § 5 niniejszej uchwały. Wprowadzenie zmian w budżecie roku 2021  

w zakresie dochodów i wydatków bieżących oraz majątkowych na programy i projekty lub 

zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy  

o finansach publicznych. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 
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Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.13-14 Projekty uchwał w sprawie rozpatrzenia skargi oraz wniosku przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku  

p. Natasza Ksobiak. 

 

a) w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka, 

W dniu 29 maja 2021 roku wpłynęła do Biura Rady Miejskiej w Więcborku skarga Pana T. 

B. na bezczynność Burmistrza Więcborka. Komisja ustaliła, że skarga o tej treści został 

rozpatrzona w roku 2015 przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Więcborku i Radę 

Miejską w Więcborku uchwałą Nr VII/43/2015 z dnia 29 kwietnia 2015r. w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka. Zgodnie z art. 239 ustawy z dnia 14 czerwca 

1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego w przypadku gdy skarga, w wyniku jej 

rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na 

skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do 

jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w 

aktach sprawy – bez zawiadamiania skarżącego. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

W dniu 17 czerwca 2021 roku wpłynął do Rady Miejskiej w Więcborku wniosek Pana T. B. 

w sprawie odwołania rady nadzorczej i dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

w Więcborku. W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że Zakład Gospodarki 
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Komunalnej w Więcborku jest spółką z o.o. tj. spółką prawa handlowego. Wszelkie 

uprawnienia co do powoływania i odwoływania organów spółki uregulowane są w ustawie  

z dnia 15 września 2000 r. Kodeks spółek handlowych oraz w umowie spółki z dnia 11 

czerwca 1996r. Ponadto ustawa z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym w żadnym 

przepisie nie daje radzie miejskiej uprawnienia będącego przedmiotem wniosku. W ocenie 

Komisji i Rady Miejskiej w Więcborku ze względu na zapisy umowy spółki z dnia 11 

czerwca 1996r. oraz ogólne przepisy dotyczące spółek prawa handlowego ww. wniosek 

należy przekazać według właściwości odpowiednim organom spółki tj. radzie nadzorczej oraz 

zgromadzeniu wspólników. Mając na uwadze powyższe Rada Miejska w Więcborku uznaje 

wniosek za bezzasadny. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.15 Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Bydgoszczy skargi Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr IX/58/2011 Rady 

Miejskiej w Więcborku z dnia 30 czerwca 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa 

Śmiłowo, przedłożył Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Uchwałą Nr IX/58/2011 z dnia 30 czerwca 2011r. Rada Miejska w Więcborku uchwaliła 

Statut Sołectwa Śmiłowo. Uchwała ta została następnie ogłoszona w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego z dnia 28 lipca 2011r. pod pozycją 1410. W dniu 21 

czerwca 2021r. do Rady Miejskiej w Więcborku wpłynęła skarga Prokuratora Rejonowego  

w Tucholi z dnia 18 czerwca 2021r. do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Bydgoszczy na uchwałę Nr IX/58/2011 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 30 czerwca 

2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Śmiłowo. Zgodnie z art. 54 § 2 ustawy z dnia 

30 sierpnia 2002r. Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. z 2019r. 

poz. 2325 z późn. zm.) organ, którego działanie jest przedmiotem skargi, (w przedmiotowej 

sprawie organem tym jest Rada Miejska w Więcborku) przekazuje skargę sądowi wraz  

z aktami sprawy i odpowiedzią na skargę w terminie 30 dni od dnia jej wniesienia. 

 

 

Uchwała upoważnia Burmistrza Więcborka do: 

1) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na uchwałę Nr IX/58/2011 Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 30 czerwca 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Śmiłowo; 
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2) występowania w tej sprawie w imieniu Rady Miejskiej w Więcborku przed Wojewódzkim 

Sądem Administracyjnym w Bydgoszczy i Naczelnym Sądem Administracyjnym  

w Warszawie; 

3) udzielenia pełnomocnictwa procesowego radcy prawnemu Dagmarze Fabiszak do 

występowania w imieniu Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie skargi Prokuratora na 

uchwałę Nr IX/58/2011 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 30 czerwca 2011r. w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Śmiłowo przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym  

w Bydgoszczy i Naczelnym Sądem Administracyjnym w Warszawie, w tym do sporządzenia 

odpowiedzi na skargę i podjęcia wszelkich innych czynności procesowych oraz przekazania 

przedmiotowej skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego wraz z aktami sprawy  

i odpowiedzią na skargę 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wałdysław Rembelski zapytał, czy któraś z wniesionych skarg została już przez Sąd 

rozpatrzona. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że dwie skargi zostały rozpatrzone na 

postępowaniu niejawnym. Sad nie odniósł się do treści merytorycznej skargi, tylko uznał na 

podstawie dokumentów, że były niewłaściwie przeprowadzone konsultacje społeczne  

z mieszkańcami. Dlatego też zgodnie z upoważnieniami danymi Pani Mecenas zostało 

złożone odwołanie do Naczelnego Sadu Administracyjnego uzasadniające, że były 

przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami zgodnie z uchwałą obowiązującą  

w przedmiotowej materii.   

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosownie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.16 Projekt uchwały w sprawie aktualizacji "Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork" omówił Kierownik Referatu Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

 

  

Dokument ten określa m. in. obowiązki właścicieli, zarządców nieruchomości i wykonawców 

prac polegających na zabezpieczaniu i usuwaniu wyrobów zawierających azbest. Przedstawia 

również aktualny stan w zakresie ilości wyrobów zawierających azbest znajdujących sie na 

terenie miasta i gminy. Określa harmonogram realizacji programu i wskazuje na środki 

finansowe, niezbędne do jego realizacji z jednoczesną możliwością pozyskania środków 

zewnętrznych na jego utylizację. Ponadto przyjęcie w/w dokumentu ma na celu 

przyśpieszenie procesu usuwania materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego 

zagospodarowania. Biorąc pod uwagę powyższe, zasadne jest podjęcie niniejszej Uchwały  
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i wdrożenie jej do realizacji. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu późno ogłosił konkurs. Gmina Więcbork złożyła stosowny wniosek na 

demontaż, transport i utylizację azbestu z terenu gminy Więcbork. Żeby zaktualizować 

program należy zdjąć ze stanu azbest już zdemontowany w ubiegłym roku. Na ten rok 

wpłynęło 56 wniosków od mieszkańców gminy Więcbork na ponad 200 ton azbestu. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosownie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

Salę obrad czasowo opuściła radna Beata lida / obecnych 12 radnych/ 

 

Ad.17 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork” w celu przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu przedłożył Dyrektor Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Więcborku p. Adma Kubiak. 

 

 

Zgodnie z art. 19 ust 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków Rada gminy na podstawie projektów regulaminów 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków opracowanych przez przedsiębiorstwa 

wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje projekt regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, 

zawiadamiając o tym przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne. Projekt regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork należy przekazać do 

zaopiniowania Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej, Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Bydgoszczy oraz zawiadomić Przedsiębiorstwo 

wodociągowo-kanalizacyjne działające na terenie gminy Więcbork o przekazaniu projektu 

regulaminu do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 13 lutego 2020 roku nastąpiła zmiana 

ustawy prawo budowlane. Ta ustawa wymogła jednocześnie zmianę ustawy regulującej 

działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku. W punkcie dotyczącym budowy 

przyłącza wodociągowego nastąpiła również zmiana tej ustawy w miesiącu wrześniu 2020 

dlatego do 19 września 2021r. należy zmienić również zapisy Regulaminu uchwalonego przez 

Rade Miejską w Więcborku w roku 2018. Zmiany pojawiły się jedynie w punktach 

dotyczących przyłączy wodociągowych.  
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Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosownie. 

 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.18 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Więcborka przedstawiła 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna Łańska. 

 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym rada 

gminy ustala wynagrodzenie burmistrza. Radni korzystając ze swego prawa inicjatywy 

uchwałodawczej postanowili zaproponować uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Burmistrza Więcborka, która obowiązywałaby od 1 lipca 2021r. W ciągu minionych pięciu lat 

wynagrodzenie burmistrza pozostawało w zasadzie bez zmian, W tym czasie wzrost 

wynagrodzeń pracowników samorządowych w gminie wzrósł o niemal 35 %. Obecne 

wynagrodzenie Burmistrza Więcborka jest wyraźnie niższe od wynagrodzeń wójta i 

burmistrzów okolicznych gmin. W ostatnich czterech latach dynamicznie wzrasta ilość 

realizowanych przez gminę zadań inwestycyjnych i pozyskiwanych funduszy zewnętrznych 

Obecnie przygotowywanych jest szereg kolejnych wniosków o dofinansowanie istotnych 

zadań z funduszy unijnych oraz funduszy ministerialnych. Dzięki zaangażowaniu Burmistrza 

udało się doprowadzić do wielu kluczowych i od dawna oczekiwanych inwestycji m.in. 

budowa Centrum Aktywności Seniora i Centrum Aktywności Lokalnej, termomodernizacja 

szkół, przebudowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku, budowa 

nowych dróg i ulic. Powstanie Klubu Dziecięcego, unormowanie płac w oświacie dla 

pracowników obsługi, przystąpienie do procesu budowy obwodnicy, podpisanie listu 

intencyjnego dotyczącego gazyfikacji Więcborka, to tylko nieliczne osiągnięcia burmistrza, 

które przyczyniają się do poprawy wizerunkowej Gminy Więcbork. Dbałość o finanse 

publiczne przejawiająca się nie zadłużaniem Gminy Więcbork oraz uzyskiwanie niemal 

jednogłośnie votum zaufania i absolutorium są najlepszym przykładem doceniania 

działalności i zaangażowania Burmistrza Więcborka w rozwój naszej gminy. Dlatego też 

radni z własnej inicjatywy proponują podniesienie wynagrodzenia Burmistrza Więcborka 

poprzez wzrost dodatku specjalnego do wysokości określonej w treści uchwały. Wzrost tego 

wynagrodzenia po wyliczeniu wynosi 660,00 zł. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 
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Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak podziękował Burmistrzowi Więcborka i Zastępcy Burmistrza 

Więcborka za wspaniałe reprezentowanie gminy Więcbork. 
 

Przewodnicząca RM zarządziła głosownie. 

 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.19 Wolne wnioski i informacje. 

 

Radna Beata lida powróciła na sale obrad /obecnych 13 radnych./ 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos podziękował za wszystkie podjęte na sesji uchwały, za 

udzielenie mu absolutorium, wotum zaufania i tą ostatnią uchwałę. Jest to dla niego wyraz 

tego, że wspólnie z rada działają na rzecz mieszkańców gminy Więcbork. Dziękował za słowa 

Przewodniczącej RM i radnego Antczaka kierowane pod jego adresem, zapewniając 

jednocześnie, ze zrobi wszystko, aby to zdanie się nie zmieniło, a radni mogli być dumni  

i zadowoleni z tego, jak rozwija się gmina Więcbork. 

Pozostając przy glosie zaprosił wszystkich obecnych na sesji i oglądających transmisję obrad 

na Więcborski Kabareton, który odbędzie się na więcborskim Rynku dnia 2 lipca 2021r.  

o godz. 19:00 z udziałem Szymona Łątkowskiego i Formacji Chatelet. Natomiast tego 

samego dnia od godz. 17:30 -20:00 na więcborskim Rynku stanie Powiatowy mobilny punkt 

szczepień przeciw COVID-19. Osoby zainteresowane szczepieniem będą mogły bez 

wcześniejszej rejestracji przyjść się zaszczepić. Dostępna będzie szczepionka jednodawkowa 

Firmy Johnson & Johnson. Burmistrz zachęcał osoby niezaszczepione do skorzystania  

z okazji, jak również do rozpowszechnienia informacji o tej możliwości wśród rodziny  

i znajomych. To wspólna odpowiedzialność jednego człowieka za drugiego. Tylko odporność 

zbiorowa może nas wyprowadzić z tego trudnego czasu jakim jest pandemia. Burmistrz 

wspomniał też o loterii szczepionkowej dla gmin i nagrodach dla tych z ja wyższym 

wskaźnikiem wszczepień. Wzrost tego wzrostu po wyliczeniu wynosi 660,00 zł. 

 

Radna Natasza Ksobiak pytała, czy wiadomo na jakim miejscu gmina plasuje się w ilości 

osób zaszczepionych. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że nie zna precyzyjnie ale coś około 20-30% na terenie 

gminy Więcbork. Niemniej jest jeszcze dużo do zrobienia w tym zakresie. 

 

Radny Jan Antczak w imieniu swoim i mieszkańców sołectwa Runowo Krajeńskie złożył 

podziękowania Nadleśniczemu Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie p. Kamilowi Walenciukowi 

za współpracę i wsparcie, jakie okazuje Sołectwu Runowo Krajeńskie. 

 

Kończąc obrady Przewodnicząca RM życzyła wszystkim udanych wakacji. Poinformowała 

również, że najbliższa sesja odbędzie się pod koniec sierpniu lub na początku września. 

 

Na tym spotkanie zakończono 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady trzydziestej piątej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 


